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20.5.2008, 18:50, pořad: Minuty regionu - Praha

Tereza ANTENEOVÁ; moderátorka
--------------------
Na železničním mostě v Praze na Výtoni se v poledne objevil transparent. Vyvěsili ho tam studenti pražských lékařských
fakult. Zahájili tak svůj protest proti transformaci fakultních nemocnic na univerzitní.

Tomáš VOZÁB; redaktor
--------------------
Říkají si Studentská iniciativa a snaží se upozornit veřejnost nejen na chystané změny, ale také na to, že se můžou
negativně odrazit na zdravotní péči.

Marek HILŠER; předseda Akademického senátu 1. LF UK v Praze
--------------------
V tom koordinačním výboru té iniciativy jsou zástupci studentů šesti lékařských fakult a farmaceutické fakulty.

Tomáš VOZÁB; redaktor
--------------------
Studenti mají jasný cíl, zastavit transformaci fakultních nemocnic na akciové společnosti.

Marek HILŠER; předseda Akademického senátu 1. LF UK v Praze
--------------------
Ten návrh, který předložil pan ministr nebo předkládá ministerstvo, je takový, že upostraňuje ty univerzity a dává jim
minoritu.

Tomáš CIKRT; mluvčí ministerstva zdravotnictví
--------------------
Pro nás je nejlepší možností, o kterou velmi usilujeme, vytvoření univerzitních nemocnic spolu s univerzitami, kde
univerzity budou mít rozhodující slovo ve vzdělávání a výzkumu.

Pavel PAFKO; přednosta 3. chirurgické kliniky 1. LF UK v Praze
--------------------
Zákon o univerzitních nemocnicích říká, že univerzity by měly třicet čtyři procent akcií a stát by měl majoritu. Ty akcie
jsou převoditelné na někoho, na nějaký jiný subjekt. Většinu bude vlastnit stát a když se stát to rozhodne prodat, tak
ty univerzity těžko budou moct do toho vstoupit.

Tomáš VOZÁB; redaktor
--------------------
Studenti se bojí nejenom toho, že by to mohla odnést jejich výuka, ale také sami pacienti.

Tomáš CIKRT; mluvčí ministerstva zdravotnictví
--------------------
Nejen, že nedojde k ohrožení, ale dokonce se péče o pacienty zlepší.
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Tomáš VOZÁB; redaktor
--------------------
Tomu ale studenti ani profesoři nevěří.

Marek HILŠER; předseda Akademického senátu 1. LF UK v Praze
--------------------
My požadujeme to, aby si sedla ke společnému stolu s představiteli univerzit, tedy s rektory, a aby připravili takový návrh,
se kterým budou souhlasit obě dvě strany.

Tomáš VOZÁB; redaktor
--------------------
Protesty studentů teď na nějakou dobu utichnou, stejně jako ostatním vysokoškolákům i jim začíná zkouškové období.


